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Concept 
VERSLAG EILANDENOVERLEG  dinsdag 7 maart 2023 
 
 

Aanwezig:  
Berend de Muijnck, Erik Hardeman, Esmée Levinson, Fons Baede, Francoise Hack, Gedi van 
Schriek, Henk Aernoudts, Lex Grundeman, Moon Rijven, Rinus Dussel (werkt voor Dock), Rob 
van Dijk, Sjoerd Munnik, Sybrand Hekking, Tineke van den Klinkenberg (bij aanvang), en Wim 
Pelt.  
Bart Uitdenbogaart (voorzitter), Anneke Dorrestein (verslag) 
 
Afwezig vanuit de gemeente: 
Danny Konings (gebiedsmakelaar) 
Sjoke Tilstra (gebiedsmakelaar). 
Mandy (wijkagent) 
 
Afwezig met bericht:   
Claar Koch. 
 
1. Opening en voorstelronde, vaststellen agenda en mededelingen: 
Na de voorstelronde wordt door Tineke gevraagd of agendapunt 4, wat speelt er in de buurt, 
naar achteren geschoven kan worden, dus als laatste agendapunt, zodat zij de bijeenkomst 
bij dit agendapunt kan verlaten. Reden hiertoe is dat ze de invulling van het agendapunt 
ervaart als de klaaglijn. Degene die zich hierdoor aangesproken voelt, is boos hierover, 
ervaart het als denigrerend en wil de bijeenkomst verlaten. Uiteindelijk komt ze toch terug. 
Omdat het agendapunt niet naar achteren verschoven wordt, verlaat Tineke de bijeenkomst. 
Tot grote spijt van de aanwezigen. Het zou fijn geweest zijn als het op een andere manier, 
zonder weerzin naar elkaar, opgelost had kunnen worden. Hopelijk kan bij de evaluatie van 
het Eilandenoverleg helderheid komen over wat een ieder verwacht van het Eilandenoverleg, 
hoe men de invulling ervan ziet.  
 
2. Mededelingen: 

- De agendacommissie heeft een datum geprikt voor een evaluatie van het 
Eilandenoverleg.  
Dat wordt donderdag 6 april van 20.00 uur tot 21.30 uur in het Speeltuingebouw  

   Fortuinstraat 4, vanuit Kleine Wittenburgerstraat te bereiken. De bijeenkomst wordt 
geleid door Rinus Dussel.  
Zo’n 8 aanwezigen kunnen er in ieder geval bij zijn.  
Voorstel is om als je er niet bij kunt zijn, jouw punten alvast door te geven aan Bart.  
Iedereen is volkomen vrij om punten, of ideeën in te brengen. Wat het ook is.  
Deze week wordt de uitnodiging voor de Evaluatie naar alle mensen verstuurd.  
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- 23 april is er op het Marineterrein een groenmarkt.  
Het thema is Groen en Duurzaamheid. Hier is een flyer voor gemaakt.  
Dit gebeurt jaarlijks. Voorheen was dat met plantjes en stekjes op het Plein. Nu is het op 
het Marineterrein.  

-  Afgelopen maandag, 6 maart, hebben Bart en Petra Catz een gesprek gehad met 
Stadsherstel over de Oosterkerk. Afgelopen weekend stond ook iets hierover in het 
Parool. Er was niet veel nieuws. Ze weten pas over ongeveer 2 maanden of het Ballet  
Orkest door wil in de Oosterkerk met Stadsherstel. Omdat het allemaal onzeker is, gaan 
ze de kerk wel verduurzamen, maar niet groots verbouwen. Ze gaven aan dat bij 
bewoners de gedachte leeft dat je ruimte in de Oosterkerk kunt huren via het Huis van 
Verbinding om hier activiteiten uit te voeren. Dat klopt niet, het verloopt via 
Stadsherstel. De buurt wordt van harte uitgenodigd om bij Stadsherstel aan te kloppen 
als zij activiteiten in de Oosterkerk wil organiseren.  
En een weetje: De klok van de Oosterkerk is inmiddels gerepareerd.  

-  30 maart is informatie-avond over bestemmingsplan Dijksgracht Oost. De werkgroep wil 
een plenaire bijeenkomst, omdat er veel vragen zijn, en pas nadat de Raad over het 
advies van de Stadsdeelcommissie heeft berslist. 

- Op 9 maart is er in Oostenburg Noord om 19 uur de Startbijeenkomst over het 
Terrassenplan en Horeca in Oostenburg Noord. Dit is in de pas geopende Buurtkamer 
van Oostenburg Noord. De gewone gang van zaken is dat de gemeente het concept 
Terrassenplan aan de buurt presenteert en daarna volgt inspraak. Op verzoek van de 
VOC kade zetten ze hieraan een paar stappen vooraf. 
 

- Op 1 april wordt de nieuwe brug van Oostenburg Noord naar de Cruquiusstraat (Czaar 
Peterbuurt) geopend voor gebruik. De verzoeken van buurtbewoners zelf leidden tot 
niets. Ondanks toezeggingen van de stadsdeelvoorzitter. 
 

- Op 5 mei is in de Witte Boei een bijeenkomst voor oorlogsslachtoffers om hun 
ervaringen te delen. 
 

- Henk laat weten dat er een mediation gesprek is geweest tussen Markerhuisje, twee 
afgevaardigden van de omgeving, en de gebiedsmakelaar en gebiedsinspecteur, om te 
spreken over het verminderen van de geluidsoverlast die bezoekers van het café-
restaurant het Markerhuisje, teweegbrengt. Er zijn afspraken gemaakt. Zo sluit het 
buitenterras om 22.00 uur.  
Hij geeft ook aan dat gemeente het streven heeft om burgerparticipatie zodanig vorm te 
geven dat een ombudsman niet meer nodig is.  
 

- Bart attendeert op het feit dat er een nieuwe beleidsnota is Vergunningen Toezicht 
handhaving. Deze telt 220 pagina’s. Niet doorheen te komen door het analytisch 
taalgebruik, is zijn conclusie.  
 

- Rob deelt met ons dat eind mei de uitslag van het waterbodemonderzoek 
Oosterburgervaart er zal zijn. Heeft hij vernomen van Thijs Abels, omgevingsmanager bij 
Waternet, die vorige bijeenkomst ons informeerde over de Waterbodemsanering van de 
Oostelijke Eilanden. Rob had bij hem aangedrongen op onderzoek van de bacteriële 
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vervuiling van het eerste deel van de Wittenburgervaart. Hij zou daarvan de uitkomst 
krijgen en dit onderzoek zou starten in april. Maar even zien hoe een en ander nu zit.  
 

- In het plan Oostenburg Noord staat een reservering voor fietsparkeerplaatsen. Dat 
aantal wordt al gebruikt door wat de Van Gendthallen nodig hebben en ook in de 
omgevingsvergunning staat. Waar moeten de anderen hun fiets parkeren is nu de vraag. 
Rob heeft hierover een brief geschreven aan projectontwikkelaar en gemeente. 
Antwoord moet nog komen.  
Op basis van wat bewoners in de praktijk zien, weten ze dat dit chaos wordt op straat.  
Bart raadt hem aan Danny hiervan op de hoogte te stellen. Dat heeft Rob ook gedaan 
door hem steeds in cc mee te nemen.  

 
3.  Kennismaking met de wijkagenten van Oostelijke Eilanden en voorleggen zorg over  
      veiligheid Oostenburgerpark  
Vervalt.  
 
4. Wat speelt in de buurt 

- Francoise pleit op basis van haar ervaringen voor meer aandacht voor cultuur in de 
buurt.  

- Gedi laat ons weten dat de Kattenburgerstraat bijna klaar is. Smalle rijbaan, groene 
berm. Bussen blijven op rijbaan, brommers op rijbaan, niet op fietspad. Concept 
verkeersbesluit maakt het mogelijk dat de zware autobussen er toch doorheen kunnen. 
Zienswijze is hierop ingediend. Sybrand geeft aan dat het ook door de IJ tunnel kan. Er is 
een alternatief.  
Reden om ze toch door straten te laten gaan is om mensen uit te kunnen laten bij 
synagoge en museum. Gemeente is bang dat men anders veel kleine autobussen in de 
stad krijgt.  

- Henk vertelt over blowgroep jongeren op de Jacob Burggraafstraat. Aardige jongens, 
goed aanspreekbaar. Zij waren dringend op zoek naar warme plek. Maar fijn voor de 
bewoners is het niet.  
Rinus vertelt dat het een club is die vier avonden terecht kon in het jongerencentrum.  
En dat is teruggebracht naar 2 avonden. En dat was omdat ze twee leeftijdsgroepen niet 
mixen. Jongeren in de leeftijd tot 13 jaar en jongeren ouder dan 13.  Er komen ook 
ouders met jongere kinderen. En die willen deze jongeren niet vanwege de sfeer die 
deze groep uitstraalt naar hun jongere kinderen. Nu ze daar minder terecht kunnen 
zoeken deze jongeren een andere plek. Er is heel veel geld besteed aan deze jongeren 
om hen zover te krijgen hun talenten te gaan gebruiken. 
Het jongerencentrum zoals de Kluts (zat in de Tweede Leeghwaterstraat) was ingericht 
voor deze leeftijdsgroep. Er waren daar gespecialiseerde jongerenwerkers aan het werk, 
met wie zij konden spreken, en er was spel op hen afgestemd, et cetera.  
Gemeente richt zich op harde kern jongeren, en op jongeren die in risicogroep zitten. Bij 
de risicogroep wil men voorkomen dat ze op verkeerde pad komen. Dus tijdig begeleiden 
en stimuleren tot gebruiken van hun kwaliteiten. De groep tussen deze twee groepen in, 
hebben ze niet meer in hun beleid opgenomen.  
Zou er niet contact gelegd moeten worden met de gemeente om een nieuwe analyse te 
maken. Dat ze de noodzaak zien om bijvoorbeeld iets op te zetten als de Clutch.  
Sybrand deelt zijn ervaring met de Clutch. Daar zaten gespecialiseerde werkers die goed 
met dit type jongeren kunnen omgaan. Vaak ook ervaringsdeskundigen.  



Pagina 4 van 5 

- Er worden in Oostenburg Noord dit jaar op kavel 6 naast de parkeergarage 173 
jongerenwoningen opgeleverd met 5 jaar contract sociale huur en 30 
bejaardenwoningen. Rob heeft contact met organisatie Per Mens en met jongeren van 
Dock, zodat de jongeren voorbereid worden en zijn op inschrijving voor deze 
jongerenwoningen.  

5. Dijksgracht Oost, stand van zaken 
- Verslag van stadsdeelcommissie van 21 februari. Zie: 

Advies Ligplaatsencluster Dijksgracht Oost aan College en Gemeenteraad Amsterdam, 
voor behandeling in de raadscommissie Mobiliteit, Openbare Ruimte en Water d.d. 23 
februari 2023  
En zie bijeenkomst van raadscommissie MOW 23 februari, agendapunt 8 op deze 
pagina: https://amsterdam.raadsinformatie.nl/vergadering/1083290  

 
Inzet van de werkgroep is dat de gemeente besluit om een pas op de plaats te maken om alle 
losse eindjes die er nu zijn, eerst opgelost te hebben. En dan pas het bestemmingplan te 
maken en voor te leggen. Stadsdeelcommissie ziet dit nu ook en stelt de Raadscommissie 
met een unaniem advies voor om een pas op de plaats te maken.  
Vervolgens kwam de Raadscommissie een week later bij elkaar. PvdA’er Bartelmans heeft dat 
advies mondeling toegelicht in de Raadscommissie. Maar er wordt vanuit de 
Raadscommissie geen enkele vraag gesteld over dit advies van de Stadsdeelcommissie. 
Anneke attendeert op de link naar het filmpje waar je kunt zien hoe dit gesprek plaatsvond 
waarover Bart informatie geeft. Ze lijken zich er echt niet voor te interesseren. Zo te zien ook 
geen talentvolle voorzitter die de bijeenkomst leidde. Hoe loopt dit af?  
Insteek wordt de politieke partijen benaderen om hen erop te attenderen dat er door de 
Raad niets gedaan wordt met het advies van de Stadsdeelcommissie. Met de hoop dat zij 
ingrijpen. Of inspraaktijd vragen bij de Raadscommissie.  
 
6. Terrassen Plan Oostenburg Noord  
Dit zit in het pakket van Alexander Scholte, Stadsdeelvoorzitter. In gesprek met Bart gaf hij na 
alles gehoord te hebben aan eerst met buurtbewoners te gaan praten. En dan pas het 
concept voor te gaan leggen. Het gesprek met buurtbewoners vindt donderdag 9 maart van 
19 tot 21 uur plaats.  
Dat er zoveel horeca is ingepland, zo vertelt Sybrand, was echt niet de bedoeling toen de 
bouw van start ging. Het ging om wonen en werken. En dat werken is door 
projectontwikkelaars ingevuld met horeca.  
Er is 356 meter horeca terras, heeft Sybrand uitgerekend.  
De Jordaan heeft ook veel horeca en heeft afgedwongen een eigen horeca regime te mogen 
hebben. Dat wil de werkgroep VOC kade ook. En zij wil geen horeca concentratiegebied zijn, 
maar een woongebied.  
Er is gesprek geweest met de Van Gendthallen, met AHAM Vastgoed, die een contract heeft 
met superclub cruise organisatie die zijn boot daar kan neerleggen voor horeca. 
 
7. Verslag Eilandenoverleg 7 maart 2023 
Wordt ongewijzigd vastgesteld met dank aan Anneke Dorrestein.  
 
8. Rondvraag en afsluiting 
Sjoerd geeft informatie over de uitspraak van de Raad van State mbt PHS, Project 
Hoogfrequent Spoorvervoer. 
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Raad van State erkent geen enkel bezwaar. Wat wel is uitgesproken door de Raad van State, 
is dat de gemeente op 2 plekken moet herstellen. Dit zijn twee bruggen: de brug over de 
Dijksgracht en de brug over de Nieuwe Vaart en Lozingskanaal. Dit is losgeknipt van het PHS.  
Sjoerd gaat met 2 mensen overleggen hoe de gemeente te porren dit ook aan te pakken en 
dat dit ook met resultaat wordt aangepakt.  
De gemeente moet ook weten dat ze niet zoveel tijd heeft. 26 Weken na de verzending van 
de uitspraak moet de gemeente de gebreken hebben hersteld, zo luidt de uitspraak van de 
Raad van State.   
 
Verder is alles besproken en aandacht gegeven. 
Om 21.30 uur sluit Bart de bijeenkomst. De volgende bijeenkomst is woensdag 19 april.  
Maar eerst op donderdagavond 6 april de Evaluatie van het Eilandenoverleg. 
 
Komend Eilandenoverleg is:  
woensdag 19 april 2023  van 20:00 uur tot 21.30 uur in de Witte Boei  
 
Vervolg data Eilandenoverleg 2023:  
dinsdag 6 juni  -  woensdag 13 september 
dinsdag 7 november -  woensdag 13 december 
 


